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LÜHIDALTTÄNA LEHES:

Raamat, mis 
väärib tähele-
panu

AS Merit 
Tarkvara ma-
jandustarkva-
ra on Eestis 
hinnatud

Suurte pere-
de poisid on 
tegijad

Esku õpilased osalesid 
nii luulepäevadel kui ka 
lauluvõistlusel

Esku kooli õpilased 
osalesid Jõgeval toimunud B. 
Alveri luulepäevadel. Esita-
misele tulid kaks luulekava 
Alveri loomingust. Õpetaja 
Jane Müllerson valmistas 6. 
klassi õpilastega ette luuleka-
va “Aastakaar”, mida esitasid 
9 õpilast. Huvijuht Raili 
Peedo valmistas 6 õpilasega 
ette luulekava “Vihmane 
päev”. Kavad pandi kokku 
juhendajate endi poolt ja 
kummagi kestuseks on kuni 
15 minutit. Enne luulepäe-
vadele sõitmist toimus Esku 
koolis peaproov, mil luule-
kavad tulid esitamisele kooli 
kollektiivi ees. 

Kolmapäeval osalesid 
Esku õpilased koos õpetaja 
Reet Madissoniga Adaveres 
toimunud valla laste lau-
luvõistlustel. Viie lauluga 
esinesid kuus õpilast, üks 
viiest laulust oli duett. Kooli 
huvijuht Raili Peedo kuulus 
ka lauluvõistluse žüriisse. VU
Pajusi vallavolikogus 
arutatakse eelarvet ja 
õpetajate palgaküsimusi 

Neljapäeval peab oma 
korralist istungit Pajusi 
vallavolikogu. Päevakord on 
sedapuhku pikk ja sisutihe. 
Esimese päevakorrapunktina 
tuleb esimesele lugemisele 
Pajusi valla 2008. a eelarve 
eelnõu, selle järel on päe-
vakorras Pisisaare Algkooli 
põhimäärus. Järgnevad 
Pajusi valla haridusasutuste 
pedagoogide ning juhtide 
palgaastmestiku, palgamää-
rade ja töötasustamise aluste 
kinnitamine; Pajusi valla 
hallatavate asutuste töötajate 
palgaastmestik ja palgamää-
rad ning palgakorralduse 
alused; Pajusi vallavalitsuse 
struktuur, teenistujate koos-
seis, palgamäärad ja palgatin-
gimused; Pajusi Vallavolikogu 
07. aprilli 2005. a määruse nr. 
38 “Toimetulekutoetuse mää-
ramiseks eluruumi alaliste 
kulude arvestamise piirmää-
rade kehtestamine” muut-
mine; Pajusi valla 2008. a 
eelarve vastuvõtmine, samuti 
seisukoha andmine Viljan-
dimaa Omavalitsuste Liidu 
märgukirjale. Viimasena on 
kõne all kohapeal algatatud 
küsimused. VU

Puhu-Risti planeeritakse 
uut puhkeala
Esmaspäeval arutati Põlt-
samaa linnavalitsuses 
Puhu-Risti Tallinna-Tar-
tu maantee ja Põltsamaa-
Jõgeva maantee poolsele 
ristmiku nurgale puh-
keala ja parkla rajamise 
võimalusi. 5,5 hektari 
suurusel maa-alal peaks 
tulevikus saama puhata 
ja parkida suured haagis-
masinad.

Kõnealune maa-ala kuu-
lub Nõmme Valduse OÜle, 
mille juhatusse kuuluvad 
Arvo Kaselo ja Endel Kiisk. 

Juhatuse liikmetel tekkis 
umbes aastajagu päevi tagasi 
mõte Puhu-Risti söögimaja 
läheduses asuvale maa-ala-
le midagi vajalikku rajada. 
Plaani võeti puhkeala ja par-
kimisvõimaluste loomine. 
Lisaks planeeritakse rajada 
telkimisväljak, tualett- ja 
duširuumid. 

Ala kasutajatena peetakse 
eelkõige silmas suurte haagis-
auto juhte. Möödasõitjatele 
pole kindlasti jäänud märka-
matuks mitmel pool Tallin-
na-Tartu maanteed – näiteks 
Tartus Lõunakeskuse juures, 
Käreveres, Adaveres jm – par-
kivad ja ööbivad raske- ja 
haagisveokid.  Paraku pole 
enamikus nimetatud parki-
miskohtadest ei tualettruume 
ega pesemisvõimalusi. Lisaks 
liigub Tallinna-Tartu trassil 
suvisel perioodil ka rohkelt 
turiste, kes vajavad peatumis-
paiku, kus korraks jalga siru-
tada või hoopis ööbimispaika 
leida. Just selliseid võimalusi 

tahavadki planeeringu algata-
jad teel liikujatele pakkuda. 

Tulevane puhkeala asub 
täpsemalt Puhu-Risti söögi-
majast Jõgeva suunas liikudes 
paremal pool Põltsamaa-Jõge-
va maanteed. Planeeritava 
ala plussina võib nimetada 
vajalike kommunikatsioonide 
(vee- ja kanalisatsioonitrass 
ning elektrivool) olemasolu. 
Praegu on see maatükk võ-
sastunud ja selle ühte serva 
on kuhjatud  saepuru ning 
ehitusjäätmeid. 

 Arvo Kaselo sõnul plaani-
takse puhkeala väljaehitami-
seks leida raha projektidest, 
ent esmalt on vaja teha sellele 
korralik detailplaneering ning 
lahendada maa omandiküsi-
mus. Praegu on planeeritava 
maa-ala omanikeks Nõmme 
Valduse OÜ ja Põltsamaa 
linn, osa sellest maatükist 
kuulub aga riigile. Nii Arvo 
Kaselo kui ka Endel Kiisk ei 
oska öelda, millise seisukoha 
riik talle kuuluva maa osas 
võtab.

„Meie firmal sellist raha, 
et riigiga maa pärast enam-
pakkumisel konkureerima ha-
kata, pole,” kinnitasid Nõmme 
Valduse OÜ juhatuse liikmed. 
„Meile oleks heaks lahendu-
seks see, kui riik annaks oma 
osa planeeringualast pikaaja-
lisele rendile.”

Samas pole Arvo Kaselo 
ja Endel Kiisk ka selle vastu, 
kui keegi teine sellele maa-
tükile midagi ehitab või selle 
mingil moel kasutusele võtab. 
Probleem võiks hoopis sellest 
tekkida, kui näiteks mõni 

firma riigile kuuluva maatüki 
enampakkumisel ära ostab ja 
selle siis pikaks ajaks kasu-
tult seisma jätab. Võsastunud 
ja kasutuseta maatükke on 
niigi küllalt.

Praeguse eskiislahenduse 
kohaselt, mille on koosta-
nud Rakendusgeodeesia ja 
Ehitusgeoloogia Inseneribü-
roo OÜ (REIB), plaanitakse 
planeeringualale rajada 30 
parkimiskohta suurtele veo-
kitele, 60 väikeautodele ning 
30  haagissuvilatele. Täna 
veel on nimetatud maatükk 
võsastunud ja korrastamata. 
Puhkeala rajamise käigus ei 
kavatseta kasvavat võsa täie-
likult maha raiuda, vaid osa 
sellest jäetakse kasvama. Ka 
prahihunnikuid ei kavatseta 
mitte ära vedada, vaid katta 
need mullaga ja haljastada. 
Planeeritavale alale hakkab 
ligi pääsema Põltsamaa-Jõ-
geva maanteelt. Siin on aga 
probleemiks Tallinna-Tartu 
maantee rekonstrueerimistöö-
dest tulenevad lahendused. 

Nõupidamisel osalenud 

Taivo Nõlvand Maanteeameti 
planeeringute osakonnast 
lausus, et viimase lahenduse-
na on välja pakutud variant, 
kus Põltsamaa-Jõgeva suunas 
kulgev liiklus üle Tallinna-
Tartu trassi hakkab kulgema 
mööda viadukti ja seetõttu 
tuleks praegune plaanitud 
sissesõidutee nihutada edasi 
Jõgeva suunas. 

REIBi planeeringute osa-
konnajuhataja Külli Kelli hin-
nangul tuleks planeeringualal 
kindlasti selle  võimalusega 
arvestada. Põltsamaa-Jõgeva 
mitmetasandilise ristmiku 
ehitamiseni jõutakse võib-olla 
alles nelja-viie aasta pärast, 
kuid puhkeala väljaehitamisel 
ei saa nii kaua oodata. 

„Planeeritav ala peaks 
jääma võimalikult looduslä-
hedaseks, kus nii veokijuhid 
kui ka teised teel liikujad ning 
puhkajad ennast igati mõnu-
salt saaksid tunda,” rõhutas 
Külli Kell.

TOOMAS REINPÕLD 

Mõttevahetus uue puhkeala üle oli aktiivne ja tulemusrikas. Nõmme Haldus OÜ juhatuse liikmed Endel Kiisk ja Arvo Kaselo 
(pildil keskel)  on seda meelt, et seni üsna hüljatuna seisnud maa-ala tuleb tingimata kasutusse võtta. 

Puhu-Risti söögimaja taga asuv ala peaks mõne aja pärast soo-
tuks teistsugune välja nägema.
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Kas tegeleda uue töölepingu-
seadusega või mitte?

Eestis on juba 1997. aas-
tast alates  üritatud koostada 
uut töölepinguseadust. Päris 
üksmeelselt on väga erinevad 
poliitilised jõud alati asunud 
seisukohale, et üle 15 aasta 
tagasi, meie põhiseaduse-eel-
sel ajal, koostatud ja tänagi 
kehtiv töölepinguseadus vajab 
põhjalikku muutmist. Suured 
vaidlused on üles kerkinud 
siis, kui on jõutud konkreetsete 
muudatuste juurde. Kodura-
hu huvides on kogu eelnõu 
korduvalt kalevi alla pandud. 
Seetõttu tuleb tunnustada sot-
siaalministeeriumi julget sam-
mu asuda töölepinguseaduse 
uue eelnõuga jällegi tegelema. 
Tõenäoliselt päris lõplikku 
tõde selles eelnõu projektis 
täna veel ei ole ja ühiste  komp-
romisside otsimised seisavad 
mitmes küsimuses veel ees.  
Ega õigupoolest ilma raskete 
vaidlusteta ühtegi olulist sea-
dust teha saagi.

Kehtiva töölepingu puu-
dused

Praeguse töölepinguseadu-
se suurimaks puuduseks tuleb 
pidada liiga jäika töösuhete for-
maalse külje ettekirjutamist. 
Seevastu töötamist üldiselt 
reguleerivatest printsiipidest 
räägitakse vähe. Näiteks on 
kehtestatud töölepingu kirjali-
ku vormistamise nõue. See on 
üldse eelduseks, et leping keh-
tiks. Tegelikult on ju tööleping 
vaid alus töötegemiseks ja nii 
töötajad kui tööandjad peaksid 
ühiselt olema huvitatud, et  
selle sõlmimine oleks lihtne ja 
vajadusel tagantjärele kergesti 
tõendatav. Olgu kas või vastas-
tikuse  meili- või kirjavahetuse 
kaudu.  Seevastu  konkreetsed 
töötingimused peaksid olema 
töötajale alati kirjalikult esi-

tatud. See lihtsuse põhimõte 
käib ka töölepingute lõpeta-
mise kohta.  Mida vabamad 
need kitsendustest on, seda 
julgemalt võivad  tööandjad 
kas või ajutise majandusedu 
turjal uusi töökohti  juurde 
luua. Tundub paradoksaalse-
na, aga see annab omakorda  
töötajale rohkem võimalusi 
näiteks töötingimuste vahel 
valida ja ka enam omapoolseid 
nõudmisi esitada. 

Meile tundub loomulik 
kehtivas töölepinguseadu-
ses  ette nähtud töötaja tööle 
ennistamise võimalus. Aga 
kohtus saavutatud võidule 
järgneval tööpäeval võib tööle 
ennistatud töötaja kogeda, et 
ta pole seal tegelikult ooda-
tud. Kohtuotsusega ei saa ju 
taastada töösuhte jätkamiseks 
vajalikku töötaja ja tööandja 
vahelist usaldust, sõltumata 
sellest, kes selle mõranemises 
süüdi oli. Mõlemale osapoolele 
oleks märksa mõistlikum, kui 
töölepingu väära lõpetamise 
eest nähakse ette mõjus raha-
line kompensatsioon.  

Kas minna ise…

Mäletan, et nõukogude 
ajal peeti töötamist silma-
kirjalikult igaühe auasjaks. 
Nüüd tuleb meil aga arvestada 

tõsiasjaga, et nii töötamine  kui 
tööandjaks olemine ei saa olla 
kellelegi kohustuseks. Samas 
ei vabasta ükski tööandja oma 
head töötajat niisama. Selleks 
on alati kas  majanduslikku 
laadi  või vastastikustest su-
hetest tulenevad põhjused. 
Tegelikult ei luba ka uus töö-
lepinguseaduse eelnõu õelal 
tööandjal töölepingut niisama 
üles öelda. Enne koondamist 
peab ta pakkuma töötajale 
teist tööd ja kui seda tõesti 
pakkuda pole, tuleb töötajale 
võimaldada vaba aega muu 
töö otsimiseks. Ka saab juba 
töösuhte alguses omavahel või 
siis kollektiivlepingu kaudu, 
kokku leppida, kui suur on 
võimalik koondamishüvitis 
ja kui pikk  peab olema ette-
teatamistähtaeg. Kindlasti 
mängivad siin suurt rolli töö-
taja haridus, kvalifikatsioon ja 
oskused. See omakorda peaks 
töötegijaid  innustama rohkem 
osalema tööalastel koolitustel 
ja enesetäiendustel. See aeg, 
mil Eesti oli odava tööjõu maa, 
on otsa saanud.

Esmapilgul tundub õige ja 
mõnusalt rahakotti täitev, et 
puhkepäevadel töötamise eest 
on   võimalik saada topelttasu. 
See on paljudes töötajates teki-
tanud mõistetava soovi rabada 
ületunde või olla ametis just 
riigipühade paiku. Tegelikult 
ei ole see õige, sest tehakse 
seda ju oma tervise arvelt. See-
tõttu ongi eelnõus vähendatud 
puhkepäevadel töötamise eest 
lisatasu saamist ja suurenda-
tud töötajale täiendava vaba 
aja andmise kohustust.

Väärib märkimist, et ka 
töölepinguseaduse uus eelnõu 
ei luba töölepingut üles öelda 
põhjusel, et töötaja on  rase 
või kasvatab alla kolmeaastast 
last. Samas, kui niisugune isik 

on absoluutselt  hoolimatu oma 
töö suhtes, antakse tööandjale 
teatud juhtudel tema vabas-
tamise õigus. Kusjuures just 
tööandja peab sellisel puhul 
suutma oma väiteid  kohtus 
hiljem tõestada. 

Praegune seadus ütleb, et 
töölepingu lõpetamine tööand-
ja algatusel ei ole lubatud töö-
taja ajutise töövõimetuse ajal. 
Tegelikkuses on see pahatihti 
loonud olukorra, kus vallan-
damishirmus töötaja otsib 
abi pikaajalisest haiguslehele 
jäämisest. Samas ei määra ka 
uus eelnõu ära, kui kaua sel-
line vastastikune peitusmäng 
kesta võib. 

…või lasta end koonda-
da?

Valusaimalt on kriitikud 
reageerinud uues eelnõus too-
dud sätetele, mis vähendavad 
senisega võrreldes töötajate 
võimalusi saada kopsakaid 
koondamishüvitisi. Ilmselt 
murtakse selles  vaidlusküsi-
muses edaspidi veel tublisti 
piike. Aga eelnõu tekst on 
praegu tõesti koostatud selli-
selt, et see motiveeriks tööta-
jaid majandusliku allakäigu 
trepil oleva tööandja juurest 
kiiremini lahkuma ilma amet-
likku  koondamist ootamata. 
Samas on  koondatud töötajal  
võimalik aktiivsel töö otsimise 
esimesel sajal päeval saada 
töötukindlustushüvitist võr-
reldes senikehtivaga enam. 
Täpsemalt on seda summat 
tõstetud 50 protsendilt töötaja 
palgast kuuekümnele. Võib 
arutada, kas see määr on pii-
sav või vajab eelnõu edaspidise 
menetlemise käigus muutmist. 
Kompromisse tuleb eelnõu 
arutelu käigus teha kindlasti 
mitmeid.     

VÄINO 
LINDE,

riigikogu 
põhiseadus-

komisjoni 
esimees, 
Reformi-
erakond

Kalevi Kaur usub, et linnad ja vallad suudaksid ühises 
üleriigilises omavalitsusliidus paljugi korda saata

Viljandimaalt on läbi 
ajaloo mitmeid huvita-
vaid ja julgeid algatusi 
tulnud. Hiljuti tegi naa-
bermaakonna omavalit-
suste liit avalikkusele 
teatavaks oma arvamu-
se, et Eestis võiks senise 
Linnade Liidu ja Eesti 
Maaomavalitsuste Liidu 
asemel olla üks ülerii-
giline omavalitsusliit. 
Uus regionaalpoliitiline 

idee ajendas juttu ajama 
Kolga-Jaani vallavane-
ma Kalevi Kauriga, kes 
on Viljandimaa staaži-
kam omavalitsusjuht ja 
ühtlasi selle maakonna 
omavalitsusliidu aseesi-
mees.

Kalevi Kaur märkis, et 
kõikide Eestimaa omava-
litsuste huvide eest seisva 
liidu moodustamine on ka 
viis-kuus aastat tagasi kõ-
neaineks olnud. 

“Koostati isegi ühise liidu 
põhikirja projekte. Põhjusel, 
et poliitikud mõtet ei aktsep-
teerinud, jäi see tollal suu-
resti teoks tegemata,” rääkis 
Kolga-Jaani vallavanem.

Ta selgitas, miks Viljan-
dimaa omavalitsustegelased 
selle algatuse taas päevakor-
rale tõid. 

“Praeguses olukorras 
võib täheldada, et Eesti Lin-
nade liit ja Eesti Maaoma-
valitsuste Liit lähevad päris 
suure hooga riigivõimu esin-
dajatega läbirääkimistele. 
Nende käigus jäävad aga 
probleemide lahendamist 
edasiviivad arendused üs-
nagi tagasihoidlikeks  ning  
omavalitsused ei saavuta  

enda vaatevinklist just kõi-
ge paremat tulemust. Nii 
väljendatakse lõpuks oma 
meeleolusid toonis, et läks 
nii nagu alati. Kui linnad ja 
vallad on koos üleriigilises 
omavalitsuste ühenduses, 
saaksid nad kõnelusteks 
riigivõimuga põhjalikumalt 
ette valmistada, olla üks-
meelsemad ja nii jõudsamalt 
omavalitsuste huve kaitsta. 
Pealegi oleks omavalitustel 
ühe üle-eestilise liidu üle-
valpidamine märksa öko-
noomsem.”

Kalev Kauri sõnul teeb 
mitmedki omavalitsused 
ühise liidu loomise suhtes 
ettevaatlikuks Tallinna dik-
taadi kartus. 

“Minu arvates aitab seda 
ohtu ära hoida see, kui vallad 
ja väikelinnad kokku hoia-
vad, enne nõupidamistele 
minekut oma eesmärkides 
kokku lepivad ja enda seisu-
kohtadele kindlaks jäävad,” 
märkis vallavanem Kolga-
Jaanist.

Selle kohta, kuidas võiks 
üleriigiline omavalitsusliit 
mõjutada paremuse suunas 
linna- ja vallakodanike iga-
päeva elu, ütles Kaur nii: 

“Inimeste elu muutub 

sedavõrd paremaks, kui-
võrd järjekindalt suudavad 
omavalitsused eelarve kuju-
nemise protsessi mõjutada 
ja saavutada olukord, kus et 
omavalitsuste eelarve kasv 
oleks tasakaalus riigieelar-
ve kasvuga. Mõistagi peab 
meeles pidama seda, et ilma 
omavalitsuste arenguta pole 
ka riigil erilist väljundit.” 

Kust võtab aga Viljandi-
maa Omavalitsusliit ener-
giat ja mõttejõudu üle-ees-
tilise kaaluga ettepanekute 
tegemiseks? 

“Viljandimaa Omava-
litsuste Liit on üks esimesi 
selliseid Eestis moodustatud 
organisatsioone. Kui teatud 
küsimuste üle vaidleme ja 
probleeme arutame, löövad 
vahel emotsioonid lõkkele. 
Kui aga kokkuleppeid sõl-
mime, siis peame ka nendest 
kinni. Usun, et nii oleme 
kogu Viljandimaa arengule 
positiivse impulsi andnud. 
Suudame vaadata ka üle 
omavalitsuste piiride ning 
kaaluda ning kalkuleerida, 
millised lahendused on ka-
sulikud kogu Viljandimaale,” 
rääkis Kaur.

“Viimati leidsime nii ühi-
se keele KOIT-kava projekti-

de esitamisega seotud arute-
lul. Leppisime kokku, et iga 
omavalitsus saaks sellest 
rahasummast midagi enda-
le.  Kolga-Jaani vald esitas 
rahataotluse sotsiaalmaja 
ja uute perearstiruumide 
väljaehitamiseks. Oleme sel-
leks teinud eeltaotluse 10, 57 
miljoni krooni ulatuses. Kool, 
rahvamaja, spordihooned 
on meil olemas, see vajalik 
objekt aga puudub,” lausus 
vallavanem. 

Vahepeal suundus meie 
jutt taas üle-eestilistele tee-
madele. Kalev Kaur kom-
menteeris regionaalministri 
vahetust: 

“Ma ei saa hästi aru, mis 
on selle põhjuseks. Küllap 
käivad kõrgemad poliitilised 
mängud. Regionaalhaldus ja 
regionaalpoliitika on ju sa-
geli erakondade-vaheliseks 
tüliõunaks olnud,” arutles 
staažikas omavalitsusjuht.

Kaheastmelise omava-
litsussüsteemi taastamist 
ei pea Kaur aga otstarbe-
kaks. “Tööfunktsioonid saab 
omavalitsusliitude ja riigi-
struktuuride vahel ka prae-
gu mõistlikult ära jagada,” 
väitis ta.

Kalev Kauri töölaual võis 

märgata raamatut “Ettevõt-
lik Põltsamaa”. 

“Põltsamaa linn ja vald 
on Kolga-Jaani vallale head 
naabrid, kunagi kuulusime 
ju kõik Viljandimaa koos-
seisu. Piirkondade vahel on 
praegugi tõhus koostöö ja 
muuhulgas ka ettevõtlus-
valdkonnas. Näiteks kümme-
kond meie valla inimest käib 
tööl aktsiaseltsis Põltsamaa 
Felix, kusjuures ettevõte 
on korraldanud ka nende 
tööle ja koju sõidu. Koos 
paljude teiste omavalitsus-
tega osaleme ka Põltsamaa-
Pedja veeprojektis. Kõige 
tugevama väljundi sidemete 
tugevdamiseks Põltsamaa 
regiooniga annab aga Põlt-
samaa-Kolga-Jaani tee re-
noveerimine.  Selle maantee 
kaasajastamine võimaldab 
kiiremini ja ökonoomsemalt 
sõita Viljandist Põltsamaale, 
Jõgevale, samuti aga Kohtla 
Järvele ja paljudesse teis-
tesse paikadesse. Samuti 
kulgeb aga ka Tallinnast 
Valka kõige lühem tee tu-
levikus läbi Kolga-Jaani,” 
lausus perspektiivitundega 
vallavanem.

       
JAAN LUKAS  

Põltsamaal toimub esmakordselt üle-
eestiline line-tantsijate tantsupäev

26. jaanuaril 2008 on kõik line-tantsijad igast Eestimaa nurgast 
oodatud tantsupäevale Põltsamaa Kultuurikeskusesse. On alanud 
uus tantsuaasta ja tähistame seda tantsupäevaga “Head uut 
tantsuaastat!”. Lisaks iganädalastele tantsutundidele on traditsioo-
niliselt korraldatud erinevates kohtades line-tantsijate tantsupäevi 
ja tantsumaratoni, peetakse sünnipäeva ja igal suvel toimub Pär-
numaal ka suur festival. Põltsamaal on kavas tantsida järjest viis 
tundi, tantsud on nii algajatele, keskastmele kui ka edasijõudnutele. 
Samuti õpitakse mõned uued tantsud. Kohapeal saab soetada 
line-tantsu õppematerjali ja spetsiaalseid tantsujalatseid.

Üks peamine eesmärk on selgeks õppida selle aasta festivali 
pika rivi tants. Tantsu õpetab line-tantsu maaletooja ja maailma-
meister Kaie Seger. Nimelt on eestlastel plaanis uuesti üritada 
Guinnessi rekordit pikima line-tantsijate riviga. 2006. aastal püs-
titatud rekordi – ühekordse tantsurivi 1246 tantsijaga, kellest 26 
tantsis ratastoolis – purustasid kanadalased sama aasta sügisel. 
Tantsijad ei vaevunud tantsima ühtegi konkreetset tantsu, vaid 
vibutasid lihtsalt jalgu. Ametlikult sai aga rekord ületatud ning 
pikimas ühekordses tantsurivis tantsis 1681 tantsijat. Seega 435 
inimest rohkem kui meil.

2008. aasta festivali raames pikima ühekordse tantsurivi 
moodustamiseks loodetakse kokku saada vähemalt 2000 tant-
sijat. Plaanis on tellida TTÜ meeskoorilt spetsiaalne lugu, mis 
kõlaks eesti keeles ja koos selle looga tantsitakse Eestimaal läbi 
aegade lihtsaim ning populaarseim line-tants “Varbatants” ehk 
“Toedance”. 

Seega saab line-tantsu festivaliks ning Guinessi rekordi riviks 
ka Põltsamaal registreeruda. Põltsamaa tantsupäeva korraldab An-
nika Kallasmaa, abiks Sirje Kiis Palamuselt ja Kaie Seger Pärnust. 
Tantsulugude vahepeal saavad tantsijad E-Piim Põltsamaa Meierei 
juustu näksida ja Põltsamaa Felixi kõrrejoogiga janu kustutada. 
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04.-31. jaanuarini on Põltsa-

maa raamatukogus konverentsi- ja 

näitustesaalis kostüüminäitus  „Pul-

makleidid läbi aegade“ (1948-2007), 

fuajee vitriinides näitus “Eluringi 

tähtsündmus - pulmad”.

Esmaspäeval, 21. jaanuaril toi-

mus linnavalitsuse istung. PÜGis oli 

emakeeleolümpiaadi  ja bioloogia-

olümpiaadi koolivoor. Kell 13.15 algas 

Puhu-Risti parkla planeeringu nõupi-

damine.  Teisipäeval, 22. jaanuaril toi-

mus kultuurikeskuses volikogu istung. 

Kolmapäeval, 23. jaanuaril kell 09.00 

osaleb haridus- ja  kultuurinõunik 

Kadri Suni Põltsamaa vallavalitsuses 

toimuval  spordinõupidamisel. Kell 

11.00 algab Põltsamaa Ühisgümnaa-

siumi Veski tn aulas  aabitsapidu 1.kl 

õpilastele. Neljapäeval, 24. jaanuaril 

kell 14.00 algab jõeäärse ala pla-

neerimise nõupidamine.  Reedel, 25. 

jaanuaril kell 20.00 toimub Põltsamaa 

Kultuurikeskuses DISKO. Esinevad: 

NIKI ja WHITEBOY.

MIS, MILLAL

PUURMANI
VALD

PÕLT SAMAA 
LINN

PÕLT SAMAA 
VALD

JÕGEVA
MAAKOND

Esmaspäeval, 21. jaanuaril kell 

10.00 toimus vallavalitsuse istung. 

Lustivere Põhikoolis on 21.-27. 

jaanuarini matemaatika nädal. Tei-

sipäeval, 22.  jaanuaril kell 09.00 

toimus Adavere Põhikoolis algklas-

sidele liiklustund “Millest jutustavad 

liiklusmärgid?”, läbiviijaks konstaabel 

Jana Õim.   Kolmapäeva, 23. jaanuari 

õhtul  esineb Adavere õpilaskodu nei-

dude ansambel Siimusti lastekodus 

Metsatareke. Kell 18.00  Adaveres 

Vaba Aja Keskuses turniir peredele ja 

sõpruskondadele, viktoriin. Lustivere 

Põhikoolis 4.-6. kell indiaca-turniir. 

Neljapäeval, 24. jaanuaril kell 14.00 

toimub Põltsamaa Vallavolikogu 6. 

koosseisu 27. istung. Päevakorras: 

Põltsamaa valla 2008.a eelarve 

esimene lugemine, vallavara võõ-

randamine, Adavere Põhikooli uue 

arengukava kinnitamine, raamatuko-

gude põhimääruste kinnitamine, valla 

jäätmehoolduseeskirja kinnitamine 

jm. Reedel, 25. jaanuaril lähevad  

Adavere lasteaia lapsed metsa mets-

loomadele toitu viima.

PAJUSI 
VALD

Esmaspäeval, 21. jaanuaril osales 

vallavanem MTÜ Jõgevamaa Koostöö-

koda üldkoosolekul.  Teisipäeval, 22.jaa-

nuaril algusega kell 15.00 toimus valla-

valitsuse istung. Teisipäeval, 22. jaanuaril 

võtsid mittetulundusühingute liikmed 

osa õppeekskursioonist Viljandimaale. 

Külastati Kuhjavere Küla Seltsi, Olustvere 

Maanaiste Seltsi, Olustvere Tähetorni, 

Viljandi linna Päikesekillu Perekeskust, 

Lilli külaseltsi Tatsu. Kolmapäeval, 23. 

jaanuaril osaleb vallavanem Põltsamaa 

piirkonna spordielu planeerimise töögrupi 

koosolekul Põltsamaa Vallavalitsuse 

saalis. Neljapäeval, 24. jaanuaril algusega 

kell 15.00 toimub vallavolikogu istung. 

Teisipäeval, 29. jaanuaril algusega kell 

13.00  Pajusi Rahvamajas vestlusring. 

Sallide kudumine, siidisallidele maalin-

gute tegemine, kohvilaud. Pühapäeval, 

3. veebruaril kella 12.00 - 15.00 toimub 

Pajusi rahvamajas koolinoorte õppetuba 

- küpsetame kartuliküpsiseid, katame 

kohvi- ja teelaua.

MIS, MILLAL

Teisipäeval, 22. jaanuaril külastas 

abivallavanem Arvo Pennonen Tallinnas 

riigikogu majanduskomisjoni, kus toimus 

Puurmani paisu ülevõtuakti allkirjastami-

ne. Kolmapäeval, 23. jaanuaril kell 8.15 

algab vallavalitsuse istung ja kell 09.00 

vallavolikogu eelarvemajanduskomisjoni 

koosolek. Kell 16. 00 saavad spordi- ja 

kultuurimaja  ruumes sel aastal esma-

kordselt kokku Puurmani valla eakad. 

Kell 17.30 alustatakse vallamajas Gordoni 

perekooliga. 

Esmaspäeval, 21.jaanuaril  peeti 

Imavere noortekeskuse ehituse töö-

koosolekut. Kolmapäeval, 23. jaanuaril 

viibib noorsootöö spetsialist Järva 

maavalitsuses tegevuskava “Turvaline 

Järvamaa”  töögrupi koosolekul. Kell 

11.45 toimub reoveepuhasti ehituse 

töökoosolek objektil. Kell 18.00 algab 

4-H klubi “Salatoimikud”. Neljapäeval, 

24. jaanuaril kell 16.00 toimub valla-

majas vallavolikogu istung. Kell 18.00 

algab huvikeskuse saalis filmiõhtu M&B 

stuudio noortefilmidega. Reedel, 25. 

jaanuaril kell 15.00  osaleb J. Ellram 

aasta tegu 2007 auhindade kätteand-

misel. Isamaa ja Respublika esindus 

on tutvumas Järvamaaga.

Pühapäeval, 27. jaanuaril kell 

12.00 toimub  Eistvere külaseltsi keraa-

mikakursus Imaveres. Kell 17.00 toimub 

Taadikvere külaseltsi üldkoosolek, 

arutatakse küla arengukava. Kell 20.00  

algab huvikeskuses Imavere noorte 

filmikoosolek. 

IMAVERE
VALD

Esmaspäeval, 21. jaanuaril 

toimus Jõgeva Vallavalitsuse saalis 

Jõgevamaa Koostöökoja liikmete 

koosolek. Teisipäeval, 22. jaanuaril 

peeti maavalitsuse saalis KOIT-kava 

komisjoni koosolekut. Maavanem 

Aivar Kokk viibis nõupidamisel 

Majandus- ja Kommunikatsiooni-

ministeeriumis, teemaks maakonna 

ühistranspordi küsimused. 

Kell 13.00  toimus Jõgevamaa 

Tallinna esinduses Nunne tänav 7 

ühistranspordi lepingu sõlmimine 

Jõgevamaa I ja II liinigrupi vedaja-

ga. Kell 14.00 arutas  maavanem 

Kultuuriministeeriumis Adavere 

uisuraja rahastamise küsimusi. Kell 

15.00 toimub Jõgevamaa esinduses 

maavanema osavõtul arutelu seo-

ses Jõgevamaa esindusraamatu 

ettevalmistamisega. Kell 14.00 on 

Jõgevamaa spordiliidu Kalju juha-

tuse koosolek. 

1. veebruaril saab 
Põltsamaa kultuurikes-
kuses teoks tänuõhtu 
Jõgevamaa tublimatele 
kultuuri- ja spordiini-
mestele. Nagu sellisel 
puhul ikka lausutakse 
tänusõnu ning antakse 
üle tänukirjad maa-
konna teenekamatele 
kultuuri- ja spordival-
las tegutsevatele ini-
mestele.

Tänuõhtule on kutsu-
tud umbes 400 külalist, 
nende hulgas umbes 150 
spordiga seotud inimest. 
Nende hulgas on palgalised 
kultuuri- ning raamatu-

kogude ja sporditöötajad. 
Lisaks on saatnud sellele 
üritusele oma tublimaid 
kultuuriinimesi maakonna 
omavalitsused. Tänuõhtul 
annab Jõgevamaa kultuur-
kapitali ekspertgrupp üle 
rahvakultuuri, muusika, 
kirjanduse, spordiaasta ja 
elutööpreemiaid. Eraldi 
auhinnana antakse üle kul-
tuuripärli aastapreemia. 
Kultuuripärli preemiaks 
on riikliku kultuurkapitali 
poolt eraldatud  20 tuhat 
krooni ning maavalitsus 
on lisanud sellele preemia-
summale 5000 krooni. Ni-
metatud preemiat antakse 
tänavu välja teistkordselt,  

möödunud aastal pälvis 
kultuuripärli tiitli Betti 
Alveri muuseum ja selle 
loojad. 

Tänuõhtul leiab aset Jõ-
gevamaa spordiliidu Kalju 
ja Jõgevamaa omavalitsus-
te liidu vahelise lepingu 
allkirjastamine aastateks 
2008-2010. Sellele lepin-
gule annavad allkirja Jõ-
gevamaa omavalitsuste 
liidu esimees Toivo Tõnson 
ja Jõgevamaa spordiliidu 
Kalju president Toivo Ilves. 
Samuti antakse üle tänu-
kirjad maakonna parima-
le sportlasele, treenerile, 
võistkonnale ja  noorsport-
lasele. 

Tänuõhtul esitletakse 
raamatut “Sporditegelased  
Kalevipoja tegude maalt.” 

Jõgevamaa spordiliit 
Kalju esimehe Uno Vald-
metsa sõnul on tegemist 
biograafilise spordi-alase 
raamatuga, kus on jut-
tu Jõgevamaa parimatest 
spordiinimestest, nende 
sportlaslikust elukäigust, 
sportlikest saavutustest. 
Raamatu saavad kingitu-
seks kõik tänuõhtul osale-
jad. Loomulikult ei puudu 
tänuõhtult esinejad, seda 
nii Jõgeva maakonnast kui 
kaugemaltki. 

TOOMAS REINPÕLD

Tänatakse maakonna kultuuri- ja 
spordiinimesi

Põltsamaal OÜ Vali 
Press trükikojas 2007. 
aasta lõpus ilmavalgust 
näinud raamatu “Eesti 
maatehnika kultuurist” 
esitlusele 17. jaanuaril 
kogunesid paljud raamatu 
väljaandmise toetajad ja 
raamatu koostamisega 
otseselt seotud inimesed. 
Raamat ise on aga Eesti 
Põllumandustehnika 
(EPT) süsteemis töötanud 
inimeste aastakümnete te-
gemistest sündinud ühine 
ajalugu ehk kultuurilugu. 

Raamatu “Eesti maateh-
nika kultuurist” koostas Jüri 
Kriis, kes aastatel 1964-1983 
töötas EPT esimehe asetäit-
jana. Jüri Kriisi ja teiste raa-
matu koostamisel abiks ja 
toeks olnud inimeste sooviks 
oli, et paberil saaks talletatud 
möödunud sajandil aastaküm-
neid põllu- ja metsamaadel 
töötanud inimeste tööd ja 
tegemised, tehnika ja tehno-
loogiad. Kuidas muidu saaksid 
tulevased põlvkonnad aimu 
möödunud sajandi keeruliste 
aastakümnete töötingimus-
test, töödest ja muidugi ka 
probleemidest. Jüri Kriis ise 
ütleb aga, et “seoses arhiivi-
materjalide nappusega ei ole 
raamat siiski päris täiuslik, 
seetõttu vajab alustatud töö 
tulevikus kindlasti jätka-
mist”. 

Raamatu materjalide han-
kimine ja kokkupanemine võt-
tis Jüri Kriisil aega tubli kaks 
aastat. Läbi tuli sõita kõik 
Eesti maakonnad. Tuhnida 
erinevates arhiivides. Ainult 
Saaremaal jäi Jüri Kriisil 
käimata. Sellega aga mured 
veel ei lõppenud, sest raama-
tutrükkimiseks tuli ka raha 
hankida. Kauplemist oli Jüri 
Kriisil palju. Lõpuks õnnestus 
siiski vajalik rahasumma kok-
ku saada, kusjuures toetajaid 
kogunes aukartustäratavalt 
palju, koguni 35 firmat, oma-
valitsust ja eraisikut ning 
Keskonnainvesteeringute 
Keskus. 

Raamatul palju 
autoreid

Raamatus on kõik EPT 
tegevusvaldkonnad võrd-
selt hõlmatud. Et lugemine 

Raamat “Eesti maatehnika 
kultuurist” väärib tähelepanu

igavaks ei muutuks, on lisa-
tud rohkelt ka illustreerivat 
materjali ehk fotosid, mis 
ilmekalt demonstreerivad, 
millega ligi kakskümmend 
tuhat inimest EPT-s igapäe-
vaselt tegelesid.

Kuna EPT tegevus oli 
laiahaardeline ja mitmekülg-
ne, siis on raamatul tegelikult 
ka palju erinevaid autoreid, 
kes kirjutasid igaüks just 
sellest valdkonnast, kus nad 
EPT-s omal ajal töötasid. Ma-
sinate remondist, tehnilisest 
teenindamisest ja masinaehi-
tuslikust tootmisest kirjutas 
vaneminsener Raul Kruuk, 
Kuusalu Katseremonditehase 
ajaloost kirjutas omaaegne 
direktor Ülo Veeleid, Harju 
EPT ajaloost juhataja Tõnis 
Laud, aktsiaseltsist Estre 
tegevdirektor ja juhatuse 
esimees Heidi Raig, maapa-
randusest, turbatootmisest ja 
põldude lupjamisest Jüri Kriis 
ise, Eestimaa rändrahnudest 
rakendusgeoloogia emeriit-
professor Enn Pirrus, Uulu 
kanali saja-aastasest ehitus-
loost ENSV teeneline insener 
Edgar Siilsalu, maaparandu-
sest metsamaadel Tamsalu 
EPT omaaegne peainsener 
ja hilisem juhataja Ants Aru-
kuusk, karjafarmide mehha-

niseerimisest Agrotööstusko-
mitee Loomakasvatusfarmide 
Mehhaniseerimise Valitsuse 
peainsener Viktor Vihma, 
autotranspordist Kose EPT 
tööstusosakonna juhataja Ivo 
Valdi, kapitaalehitusest EPT 
süsteemis Endel Kaljusmaa, 
Johannes Allik, Aadu Pekk ja 
Lembit Teinbas, EPT varus-
tussüsteemist Edgar Viks, in-
fotöötlemisest ja andmesidest 

EPT arvutuskeskuse direktor 
Jaak Raja ja raamatupida-
misest EPT pearaamatupi-
daja Eede Plank. Kokku on 
raamatul “Eesti maatehnika 
kultuurist” 24 kaasautorit, 
kes kõik pidasid oma tekstide 
kirjutamisel silmas ka seda, 
et lugejal oleks nende tekste 
huvitav lugeda. 

Vana inimene enam 
palju ei jõua

Raamatu “Eesti maateh-
nika kultuurist” koostaja 
Jüri Kriis sündis 17. jaa-
nuaril 1932. aastal Jõhvis, 
mis tähendab, et tegemist 
on juba 76-aastase mehega. 
“Kaks aastat tõsist tööd selle 
raamatu kallal vaevas ikka 
päris ära. Minusugune vana 
inimene jõuab vaevalt pool 
päeva korraga tööd teha, 
mitte rohkem. Siis on toss 
ikka täielikult selleks kor-
raks väljas. Praegu on ikka 
suur kergendustunne asja 
õnnestumisest. Nüüd pole 
muud, kui hakkan järgmist 
raamatut tegema. Eriti huvi-
tavad mind kõik vesiehitised, 
tehisveekogud ja Lahemaa 
rahvuspark,” rääkis vanahär-
ra Jüri Kriis raamatu esitlu-
sel Sõpruse pargis. 

Jüri Kriis on Põltsamaal 
palju kordi käinud. Talle on 
tuttav ka Sõpruse park ja 
Ants Paju tegemised, mida 
ta igati tunnustab. “See on 
üks ilus asi, mille Ants Paju 
ja kompanii on siia teinud,” 
kostis Jüri Kriis. Sõpruse 
pargiga tutvusid raamatu 
saamislooga otseselt seotud 
inimesed aga seetõttu, et 
EPT-gi tegeles omal ajal päris 
palju uudismaakünniga nagu 
Kalevipoegki. Isegi EPT Ko-
mitee mälestusmedali nimi 
on “Kalevite kangem poega” 
ning medali ühele poolele on 
kirjutatud tekst “Tuhat tegu 
tugevamal, viissada küll vah-
vamal”, mis on võetud Eesti 
rahvuseeposest Kalevipoeg. 
Kõigile, kes raamatu esitlusel 
Põltsamaal viibisid, jääb aga 
sündmusest mälestuseks 
monumentaalskulptuuri “Ka-
levipoeg kündmas” taustal 
tehtud ühispilt.

RAIVO FELDMANN

Liiklusrikkumisest teata 
Liiklusliini numbrile 

14 900

Jüri Kriis on vaatamata elatud aastate rohkusele säilitanud virge vaimu 
ja sirge selja.

Vastvalminud raamat ei pruu-
gi jääda Jüri Kriisi poolt vii-
maseks, sest teda huvitavaid 
teemasid on veel mitmeid.
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AS Merit Tarkvara majandustarkvara on Eestis 
hinnatud

AS Merit Tarkvara on 
väikefirmadele mõeldud 
majandustarkvara juhtiv 
tootja Eestis. Firma täht-
saimad kaubamärgid on 
raamatupidamisprogramm 
Merit Aktiva ja palgaarves-
tuse programm Merit Palk. 
Soovijatele vahendatakse 
ka Microsofti poolt toode-
tud programmi Microsoft 
Dynamics NAV.

Möödunud aasta kujunes 
AS Merit Tarkvarale ootama-
tult edukaks. Esmakordselt, 
alates firma loomisest 1991. 
aastal, saavutati rekordiline 
tarkvara müügi kasv - 43 prot-
senti. Rahalises arvestuses 
müüdi majandustarkvara kogu-
ni 7,5 miljoni krooni eest. Raa-
matupidamisprogrammi Merit 
Aktiva kasutajate arv suurenes 
Eestis 497 ja Merit Palga kasu-
tajad 283 firma võrra. 

Möödunud aasta oli Eesti 
majandusele järjekordne edu-
kas aasta. Mida aeg edasi, seda 
enam pööratakse ka väikefirma-
des tähelepanu majandustark-
vara lihtsusele ja kasutamise 
mugavusele, mida AS Merit 
Tarkvara toodetud programmid 
ilmselgelt pakuvad. Ikka enam 
suudavad ja peavad oluliseks 
ka väikefirmad investeeri-
mist headesse töövahendites-
se. Majandustarkvara ostu 
puhul on ostjale väga tähtis 
silmas pidada majandustark-
vara tootja jätkusuutlikkust, 
sest kõik meie ümber muutub 
täna päevadega, mis sunnib 
majandustarkvara tootjat prog-
rammiuuendustega pidevalt 
tegelema. AS Merit Tarkvara 
täiustabki omatoodangut pide-
valt, kusjuures lisaks jooksva-
tele programmmiuuendustele 
töötatakse igal aastal välja 
omatoodetud programmide 
täiustatud versioonid. 

Keskendutakse 
omatoodangule

AS Merit Tarkvara on klas-
sikaline perefirma, mis loodi 
juba 1991. aastal, kui oli näha, 
et personaalarvutid hakka-
vad oma võidukäiku tegema. 
Selleks ajaks oli ka praegusel 
firma tegevdirektoril Andres 
Kerdil olemas juba esimene 
omatoodetud programm, mil-
le levitamise, arendamise ja 
müügiga siis algust tehtigi. 
“Tarkvara müük on mõnes mõt-

tes omapärane, sest enne, kui 
programmi müüa saab, tuleb 
see täielikult valmis kirjutada, 
mis võtab vähemalt aastajagu 
aega. Alates firma algusae-
gadest on tulnud programme 
korduvalt täielikult ümber 
kirjutada, sest mitmeid kordi 
on kardinaalselt muutunud 
tehnoloogiad ja seadusandlus, 
ehkki meie majandustarkvara 
programmide nimed on algus-
aegadest kuni siiamaani ikka 
samad. Oluliselt on aja jooksul 
muutunud kvaliteedinõudmi-
sed ja väga suurt tähelepa-
nu pööratakse ka programmi 
kasutusmugavusele. Praegu 
konkureerivad kõik Eesti tark-
varatootjad tegelikult kogu 
maailma tarkvaratootjatega,” 
selgitas Eesti tarkvaratootjate 
olukorda Merit Tarkvara tegev-
direktor Andres Kert. Firma al-
gusaegadest alates tegeletakse 
ka raamatupidamise teenuse 
osutamisega. Hiljem lisandus 
kontoritarvete kauplus Põltsa-
maal ja kui oli näha, et firma 
toodetud majandustarkvara 
programme ostetakse, asuti 
looma ka üle-eestilist müügi- ja 
teenindusvõrku. Hetkel asuvad 
AS Merit Tarkvara filiaalid 
Tallinnas, Tartus, Pärnus ja 
Jõgeval, kusjuures edasisel 
laienemisel peetakse Andres 
Kerdi sõnul silmas eelkõige 
Ida-Virumaa turgu. 

AS Merit Tarkvara oma-
toodangu lipulaev on lihtsalt 
kasutatav kaasaegne raama-
tupidamise programm Merit 

Aktiva, mis mõeldud eelkõige 
just väikestele ja keskmise 
suurusega firmadele. Teiseks 
omaloodud ja pidevalt täius-
tatud majandustarkvara prog-
rammiks on aga Merit Palk, mis 
kindlustab kasutajale lihtsa ja 
mugava palgaarvestuse. 

Müügistrateegia otsustab 
kõik

AS Merit Tarkvara müügi-
strateegia erineb konkurentide 
omast mitmes olulises aspektis. 
Programmi iga-aastane ver-
siooniuuendus on küll tasuline 
nagu konkureerivatel firma-
delgi, kuid aasta kestel tehtud 
programmiuuendused on AS 
Merit Tarkvara klientidele 
täiesti tasuta. Teiste tarkvara 
firmade klientidel tuleb Andres 
Kerdi sõnul alati iga program-
miuuenduse eest maksta. “Kui 
me neli-viis aastat tagasi sellise 
süsteemiga algust tegime, ega 
siis kliendid ei uskunud algul, 
et midagi on võimalik ka tasuta 
saada. Kulus ligi kolm aastat, 
enne kui saadi aru, et aasta 
keskel tehtud programmiuuen-
duste eest AS Merit Tarkvara 
oma klientidelt raha ei küsi,” 
rääkis Andres Kert ühest AS 
Merit Tarkvara müügistratee-
gilisest omapärast.

Teiseks positiivselt mõju-
vaks aspektiks Merit Tarkvara 
müügistrateegias on majandus-
tarkvara programmide täiesti 
tasuta versioonid. “Sellist asja 
Eestis mitte keegi teine ei tee. 

Andres Kert on AS Merit Tarkvara arendanud niikaugele, et pu-
hatagi võib juba rahulikult. Enam ei pea muretsema nagu firma 
algusaastatel, et firma kohe kokku kukkuda võib, kui temaga 
päevast päeva ise ei tegele.  

Linnapea Jaan Aiaots kaht-
lase väärtusega mehi ega 
naisi austuse märgiks oma 
kabinetti ei kutsu. Küll aga 
said sellise austuse osalis-
teks noored rallikrossisõit-
jad koos mehhaanikutest 
isadega, et ühises vestlus-
ringis arutleda rallikrossi 
oleviku ja tuleviku üle 
Põltsamaa piirkonnas. 

Lisaks linnapeale võtsid 
noorte rallikrossi sõitjate ja 
nende isadega kohtumisest osa 
Põltsamaa vallavanem Toivo 
Tõnson, Pajusi vallavanem Reet 
Alev ning linna kultuuri- ja ha-
ridusnõunik Kadri Suni. Juttu 
jätkus kauaks, sest ega tavaline 
inimene suurt midagi rallikros-
sist ja sellega seonduvast tea.

Tehnikasport on kallis lõbu. 
Seetõttu on ka sellega tegelejaid 
vähevõitu. Põltsamaa piirkond 
võib aga uhke olla, sest siin 
tegelevad rallikrossiga tõsiselt 
ja tulemuslikult Sten Oja, Sten 
Karuks, Sander Roosimaa ja 
Arvo Kask, kes kõik koos isa-
dega olid ka linnapea kabinetti 
austavale vastuvõtule kutsutud. 
Möödunud aasta Eesti meistri-

Paljud konkurendid kasutavad 
demo-versioone, mis tähen-
dab, et mingi aja jooksul saab 
programmi proovida. Mõni ka-
sutab prooviversioonide puhul 
funktsionaalsuse piiramist. 
Näiteks, vaadata saab kõike 
ja kõigega ka tutvuda, kuid 
oh häda, trükkida ei saa jne. 
AS Merit Tarkvara läks aga 
põhimõtteliselt teist teed. Meie 
tasuta versioonid on täisfunkt-
sionaalsed ja ka kasutamise 
aeg ei ole piiratud. Piiratud on 
ainult aastas tehtavate märge-
te ehk dokumentide maht. See 
tähendab, et tuhanded väikesed 
firmad saavad meie program-
mide tasuta versioonidega 
edukalt hakkama. Kui firma 
peaks aga suuremaks ja eduka-
maks arenema, siis ta reeglina 
muretseb juba Meriti tasulise 
majandustarkvara programmi, 
mis on meile kasulik. Mõnes 
mõttes me tegeleme sellise 
lähenemise  kaudu alustavate 
firmade toetamise ehk “ree” 
peale aitamisega, sest eriti just 
alustavad firmad siplevad algul 
käibevahendite puuduses,” 
on Andres Kert veendunud. 
Et AS Merit Tarkvara müügi-
strateegia on targalt läbi mõel-
dud ja toimib tulemuslikult, 
seda näitavad väga hästi ka 
möödunud aasta fantastiliselt 
head müügitulemused, mille 
langemist lähiaastatel Merit 
Tarkvara tegevdirektor Andres 
Kert ei pelga. 

 RAIVO FELDMANN

Linnapea võõrustas rallikrossisõitjaid

võistlustel saavutas Sten Oja 
vabaklassis teise koha, Sten 
Karuks noorteklassis esimese, 
Sander Roosimaa teise ja Arvo 
Kask kolmanda koha. Selguse 
mõttes tuleb ära märkida, et 
vabaklassis võistles möödunud 
aastal 25 võistlejat ja noorte-
klassis 12 võistlejat ning hooajal 
toimus Eesti meistrivõistlustel 
rallikrossis viis etappi. Üldesi-
koha selgitamisel arvestati aga 
nelja parema etapi tulemusi. 

Lisaks Eesti meistrivõist-
lustel võistlemisele võttis Sten 
Oja osa ka ühest rallikrossi 
võistlusest Lätis ja ühest Soo-
mes. Väga häid tulemusi Sten 
seekord küll ei saavutanud. 
Lätis sõideti autol tagasild alt 
ära ja Soome etapil osalenud 
konkurendid võistlesid märki-
misväärselt võimsamate ning 
igas mõttes paremate auto-
dega. “Esimese hooga, kui me 
nägime, missuguste autodega 
konkurendid võistlevad, mõt-
lesime, kas panna pillid kohe 
kotti või mitte. Otsustasime 
siiski võistelda. Putitasime öö 
läbi autot nii võimsaks, kui 
suutsime, võtsime kasutusele 
kõige laiemad rehvid, mis meil 

kaasas olid, ja selgus, et ega me 
väga palju konkurentidele rajal 
alla jäänudki. Igal juhul kutsu-
sid soomlased meid järgmiselgi 
aastal sinna võistlema,” oli Sten 
Oja isa Lauri kõigele vaatamata 
Soomes võistlemisega rahul. 

Põltsamaal on tehnikasporti 
alati harrastatud

Ehkki autosport ei ole Põlt-
samaal ajalooliselt nii suure au 
sees olnud kui kardisport, on 
sellegagi siin ikka ajast aega 
tegeletud. Kardisport oli aga 
koguni nii kuulus, et võistlusi 
peeti Jaan Aiaotsa sõnul koguni 
kesklinnas, mis siis tavaliikluse-
le suleti. Autosportlased on aga 
talvel alati Kamari järve jääl 
võidu sõitnud. Seda tradistsiooni 
jätkatakse tänaselgi päeval, kui 
talv tugevat jääd annab. 

“Ma olen autosportlaste 
tegemisi ikka pidevalt kõrvalt 
jälginud. Te olete oma asju üm-
ber linna vaikselt, ilma suurema 
kärata ajanud. Ei tule ette, et 
selleks omavalitsustelt erilist 
abi oleks küsitud. Olete oma jõu-
dudega nii kaugele jõudnud kui 
praegu olete. Peab ütlema, et 

vähemalt neljal noorel mehel on 
kuratlikult vedanud, et teil on 
sellised isad, kes tahavad teiega 
jännata, ja väga head emad, kes 
seda kõike nurisemata taluvad. 
Neid oskuseid ja teadmisi, mis 
vanemate ja võistluste kaudu 
tulevad, ei saa teilt mitte keegi  
kunagi ära võtta. See, kas te 
näiteks kümne aasta pärast veel 
võistlete, ei ole oluline. Oluline 
on aga see, et teil on tekkinud 
oma suhtlusringkond, mis viib 
teid elus alati, ka rasketel het-
kedel, edasi,” rõõmustas noorte 
rallikrossisõitjate üle Jaan Aia-
ots. Samas tuleb tunnistada, 
et kogu üritus seisab püsti 
valdavalt isade-emade rahakoti 
peal, millele lisanduvad mõned 
sponsorid. Mitte kunagi pole aga 
kuulda olnud, et kui siit-sealt 
raha ei saa, siis asjaga enam 
edasi ei tegeta või midagi taolist. 
Ollakse hingega oma tegemiste 
juures ja saadakse hakkama ka 
siis, kui tundub, et mitte kuidagi 
enam ei saa.

Kui kardispordi harrasta-
jatele on eelnevatest aegadest 
olemas korralik rada, siis ralli-
krossi harrastajad on pidanud 
sellegi ehitamisega ise tegelema 

ja ise raha hankima. Soodsatel 
tingimustel omandati rallikrossi 
raja ehitamiseks vana Piiroja 
prügimägi, kus on ikka väga 
suurt vaeva ja “vilet” nähtud, 
algselt prügimäe koristamisega 
ja siis rallikrossi raja ehitami-
sega, mis ei ole veel tänaselgi 
päeval täielikult valmis.

Piiroja rallikrossi rada tuleb 
osaliselt asfalteerida

Heade sportlike tulemuste 
saavutamise nimel tuleb pide-
valt tööd teha. Tehnikaspordis 
on küll paljuski määrav tehni-
lise poole tase ja vastupidavus, 
kuid väheoluline pole ka pidev 
sõidutreening. Hetkel treeni-
vad poisid kodustel heina- ja 
karjamaadel. Piiroja rallikrossi 
raja lõplik valmimine võimal-
daks aga treeninguid heades 
tingimustes kvaliteetsemalt läbi 
viia. Lauri Oja loodab, et see 
saab lõpuks võimalikuks selle 
aasta suvel.

Piiroja rajal on korraldatud 
juba üks talvine võistlus ja 
selle aasta võistluskalendris 
on augutsikuus üks suvine 
Eesti meistrivõistluste etapp.. 

Selleks ajaks saab Oja sõnul 
raja põhiosa nii tugevaks, et 
peab vastu ka suvisele võistlu-
sele. Rallikrossi raja tehnilised 
tingimused aga nõuavad, et vä-
hemalt stardiala ja stardisirge 
peavad olema asfalteeritud. See 
on kallis töö ja hetkel murtakse 
tõsiselt pead, kuidas nõutud 
osa asfalteerimisega hakkama 
saada. 

Et asfalteerimisega kõige 
soodsamal viisil hakkama saa-
da, selleks tuleb meeste sõnul 
hoolega peale passida, millal 
lähikonda asfalditehas üles 
pannakse. Linnapea kabinetis 
istunud omavalitsuste esindajad 
mõistsid rallikrossi sõitjate ja 
nende isade muresid väga hästi, 
kuid keegi ei rutanud rahalist 
toetust lubama. See ei tähenda, 
et rahaline toetus igal juhul 
võimatu on. Linnapea isiklikult 
lubas aga silmad-kõrvad lahti 
hoida ja rallikrossiraja ehitajaid 
koheselt teavitada, kui piirkon-
nas kusagile asfalditehas üles 
pannakse. 

RAIVO FELDMANN

Pildil vasakult Kaido Soolepp, Sten Karuks, Sander Roosimaa ja Ahti Roosimaa.     Mati Kask, Arvo Kask, Sten Oja ja Lauri Oja.
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Suurte perede poisid on tegijad

XXVI talimängud veebruari 
esimesel nädalavahetusel

Maakonna spordijuhi Uno 
Valdmetsa kutsel olid hiljuti koos 
Põltsamaa linna ja ümbruskonna 
valdade sporditöö eestvedajad. 
Sellel spordijuhtide kokkusaami-
sel arutati Põltsamaa jõe XXVI 
talimängude korraldamisega seotud 
küsimusi. Talimängud otsustati 
läbi viia 2.-3. veebruaril Adaveres 
ning samadel spordialadel, mis 
varasematel aastatelgi mängude 
kavas on olnud. Võistlused toimu-
vad erinevates vanuseklassides: 
suusatamises 6, uisutamises 7, 
korvpallis, males, kabes ning laua-
tennises 3 vanuseklassis. Lisaks on 
mängude kavas koroona, bridži- ja 
saskumäng paaridele, autode lu-
merajasõit, mälumäng ning juhtide 
mitmevõistlus. 

Seega – talimängud pakuvad 
kindlasti kaasalöömise rõõmu nii 
täiskasvanutest kui ka spordivete-
ranidest võistlejatele ja kindlasti ka 
kaasaelamise rõõmu pealtvaataja-
tele. Tulge ja nautige siis võistle-
misrõõmu oma lemmikspordialadel!

Ettevõtete ja asutuste vaheline 
saskuturniir

Põltsamaa piirkonnas mängi-
takse praegu igal pool lihtsat ajavii-
temängu saskut. Mängijate hulgas 
on nii noori kui ka eakaid huvilisi. 
Vastu tulles saskumängijate 
soovile, viiakse järgmise nädala 
kolmapäeval, 23. jaanuaril läbi 
Põltsamaa piirkonna ettevõtete, 
asutuste ja ühenduste vaheline 
saskuturniir  algusega kell 18.00 
kohvikus Rivaal. 

Põltsamaa piirkonna talvisel 
saskuturniiril olid teises voorus 44 
mängijast tublimad Heino Vender-
Ants Kadaja, Otto ja Kaljo Ojassalu 
ning Madis ja Margus Kill. Kahe 
läbi viidud vooruga on aga võist-
lustabelis kõige enam võidupunkte 
Erli Simonil-Aivar Lepikul, Lauri 
Ottisel-Hannes Altojal ja Aivo 
Haanil-Tarmo Poluskil.

VILLU OJASSALU

Mitmenädalane võist-
luspaus ja puhkus on 
Põltsamaa maadlejatele 
selleks korraks lõppenud. 
Maadlushooaeg on jõud-
nud poole peale. Peale 
väsitavat sügisperioodi 
oli hädavajalik kosutav 
puhkus, et noormaadlejad 
jõuaksid edukalt taastuda 
eelmise aasta rasketest 
võistlustest ja valmistada 
organismi ette uuteks 
katsumusteks. Kuigi 
lumevaba koolivaheaeg 
korrigeeris paljude laste 
plaane, möödus maadleja-
te aeg aktiivses liikumises 
ja töistes tegemistes. 

Uus aasta algas Põlva 
spordikooli auhinnaturnii-
riga, kus osalejate hulgas 
on alati olnud ka Põltsamaa 
maadluspoisid. Et tegemist 
oli käesoleva aasta avavõist-
lusega, siis oli kohal vabariigi 
noormaadlejate paremik. Igas 
kaalukategoorias andsid tooni 
Eesti meistrivõistluste me-
dalivõitjad. See paarikümne-
aastase traditsiooniga maad-
lusvõistlus meelitab kohale 
nii lähemalt kui kaugemalt 
tulijaid, nii noori kui vanu. 
Võistlus näitas ilmekalt, kui-
das on kosutud aastalõpu 
rasketest turniiridest. Meie 
maadlejaid kutsuti matile 52 
korral ja võitjana lahkuti 35 
korral, seega on võiduprotsent 
üle 60. Kõrge võiduprotsent 

näitab, et ületreenitust ei ole 
ja pikk koolivaheaeg on mõ-
junud kõikidele positiivselt. 
Kokku toodi Põltsamaale 12 
auhinnalist kohta. Esimesele 
kohale maadlesid end Hendrik 
Orion, Ahti Pärnsalu, Aimar ja 
Ardi Andruse. Meeldiva ülla-
tuse valmistas lühikest aega 
maadlusega tegelenud Ahti 
Pärnsalu, kes saavutas elu es-
makordse turniirivõidu tehes 
oma vastastel seljad prügiseks 
lühikese aja jooksul. Teiste 
kohtadega pidid seekord ra-
hulduma Marek Kütt, Kaimo 
Aljas, Ander Vaher ja Sander 
Orion. Viimastel võistlustel 
on ettearvamatuid tulemusi 
saavutanud mitmekordne 
medalivõitja Sander Saar. On 
võistlusi, kus Sander võidab 
endast tugevamaid ja samas 
kaotab endast nõrgematele. 
Kui edaspidi Sander suudaks 
maadlustreeningutesse tõ-
sisemalt suhtuda, siis talle 
oma vanuseklassis vastast ei 
leiduks. Raskemates kaaludes 
võistlesid noored koos täiskas-
vanutega. Eesti noortemeist-
rid Aavo Olgo, Hergo Andruse 
ja Sander Kütt maadlesid 
vastavalt oma võimetele ning 
lõpetasid võistluse kolmanda-
te kohtadega. 

On see juhus või on tege-
mist ainult Põltsamaale omase 
ilminguga - aga siinkandis on 
kaks tublit spordiperet, kes 
on end tõsiselt sidunud maad-
lusega. Perekonnad Andrused 

ja Orionid on andnud Eesti 
maadlusele kokku kuus noort, 
julget ja tugevat poissi, kelle 
maadlustulemuste loetelu 
tuleks väga pikk. See on nagu 
mingi Põltsamaa fenomen, kus 
vanem vend on noorematele 
suureks eeskujuks tulevasel 
sportlasteel. Meenutame, et 
vennad Andrused on kolme 
peale võitnud üle kümne Eesti 
noorte meistrivõistluste kuld-
medali. Andruse pere kõige 
vanem poeg Hergo on kahel 
korral tõmmanud selga vaba-
riigi koondise esindusriietuse 
ja võistelnud Euroopa noorte 
meistrivõistlustel sumos ning 
vabamaadluses. Praegu on 
Hergol käsil Türi Majandus-
gümnaasiumi lõpetamine ja 
õppimise kõrvalt on ta edukalt 
omandanud maadlustreeneri 
kutse ning on alati oodatud 
Põltsamaale treeningutele. 
Põlva auhinnavõistlusel olid 
kõik Andrused auhinna-
saajate rivis. Paari aastaga 
Andrustest nooremad Orioni 
kolm venda on samuti tublid 
maadluspoisid. Siin peres on 
noorematele suureks eesku-
juks Sander, kes õpib Türi 
Majandustehnikumi spordi-
klassis ja on mitmekordne 
Eesti meistrivõistluste võitja. 
Siiski on Eesti noortekoondi-
ses võistlemisele takistuseks 
olnud tõsised sporditraumad. 
Alanud aastal on Sander sead-
nud endale eesmärgiks noorte 
meistrivõistlustele jõudmise. 

Sandri jälgedes sammub vend 
Hendrik, kes on maadlusega 
tegelenud neli aastat ja on 
jõudnud esimeste medaliteni 
vabariigi noorte tiitlivõistlus-
tel. Suurte vendade jälgedes 
tahab sammuda ka pere kõige 
noorem poeg Kristjan, kes teeb 
alles esimesi arglikke samme 
maadlusmatil. Seekord Krist-
jan Põlvas auhinnasaajate 
hulka ei jõudnud, aga võitjana 
lahkus Kristjan matilt mitmel 
korral.

Veel kolm nädalat maad-
lussaalis rassimist, paar 
ühistreeningut naabritega ja 
peamegi olema valmis Eesti 
täiskasvanute meistrivõist-
lusteks vabamaadluses. Mee-
nutades eelmist spordiaastat, 
oli vabamaadlus üks väheseid 
spordialasid, kus täiskasvanu-
te arvestuses võitsid Jõgeva-
maa sportlased Eesti meist-
rivõistluste medali. Tookord 
sai pronksmedali võitmisega 
hakkama Põltsamaa valla 
üks tublimaid sportlasi Aavo 
Olgo. Kindlate medalimõtete-
ga astuvad seekord Aavo Olgo 
kõrval võistlusareenile Hergo 
Andruse, Tõnis Rosenberg, 
Sander Orion, Kaido Rebane 
ja raskekaalus Andrus Kohv. 
Meie pesamunadel Sander Kü-
til ja Ardi Andrusel on etteaste 
täiskasvanute vanuseklas-
sis esmakordne ja võistlema 
minnakse kogemuste saamise 
eesmärgil. 

A. NURM

Meeleolukas ja rõõmus hea tuju näitus
Kunstihuvilistel praegu 
hea võimalus tutvuda 
Põltsamaa Kultuurikes-
kuse kunstigaleriis  Rapla 
noorte kunstnike näituse-
ga “Seitsmes päev”. Oma 
töödega on esindatud 
Kätlin Sandvik-Soon, Erki 
Põld ja Karin Mägi. 

Näituse pidulikul avamisel 
olid külalistest kohal kunstnik 
Erki Põld ja Rapla Kunstiselt-
si juhataja Krista Urvet. 

“Kõige populaarsem on 
meil Raplas keraamikakursus. 
Oleme 12 aastat seltsi nime all 
tegutsenud. Mina olen Raplas 
huvitegevusega tegelenud 27 
aastat,” räägib Urvet. “Ethel 
Hakkajaga saime tuttavaks 
tänu vabaharidusliidule, mis 
on meile ühine katusorgani-
satsioon. “ Vabaharidusliidu 
kaudu toimub koolituste kor-
raldamine. Sealt kaudu liigu-
vad ka Euroopa Liidu rahad.

Rapla kunstiseltsil on 
õpikoda, kus toimuvad kuns-
tikursused - joonistamine, ke-
raamika, tekstiilikursused nii 
täiskasvanutele kui lastele. 

“Seltsi liikmele ei ole väga 
tähtis, et ta peab pidevalt 
kunstiga tegelema. Seltsi liik-
med on meie kunstielu toeta-
jad. Me oleme väga suuri näi-
tusi teinud. Näiteks möödunud 
aastal meie sõprusmaakonnas 
Madaras oli näitus, kus üle 
kogu Raplamaa olid esindatud 
üle viiekümne inimese tööd. 
Seal oli nii maale, siidimaali, 
metallikunsti, portselanimaa-
li, väga võimsalt oli esindatud 
tarbekunst,” räägib Urvet.

Kunstnik, kes inimesi ei 
maali

Ratastooli abil l i ikuv 
kunstnik Erki Põld on õppi-
nud Haapsalu Eriinternaat-

koolis ja käinud seal kunsti-
koolis. Kätlin Sandvik-Soon 
ja Karin Mägi on noormehe 
head sõbrad ja koolikaaslased 
Haapsalu ajast. Urvet lisab, 
et koos Karin Mäega on Põld 
ka varem näitusi korraldanud. 
Kätlin Sandvik-Soon, kes  jät-
kab õpinguid Tallinnas Eesti 
Kunstiakadeemias, esineb 
nendega koos esmakordselt. 

Erki tegutseb kunstnikuna 
omapäi. Talle meeldib väga 

siidimaali ja keraamikat teha. 
Kui temalt pärida, mida talle 
kõige rohkem maalida meeldib 
või mis teda maalima inspiree-
rib, naerab Erki häälekalt ja 
vastab, et see oleneb tujust.

“Inimest ma ei maali,” 
teatab noormees. Erki maa-
lidel pole segatud toone. Kui 
Ethel Hakkaja nimetab Erkit 
kui kunstnikku, keda mitte 
keegi pole suutnud värve sega-
ma õpetada, teatab kunstnik 

enesekindlalt, et tema ei tee 
seda põhimõtteliselt, kuna 
talle meeldib maalida ainult 
puhaste värvitoonidega. Erki 
räägib, et palju on tal ka 
tellimustöid, ka Põltsamaalt. 
Ning kui tal tuju, tahtmist ja 
aega on, siis käib ta ka vabas 
looduses maalimas.

“1995. aastast asusin 
Haapsalu kunstikooli õppi-
ma,” meenutab noormees. Mil-
lises vanuses siis maalimisega 
algust tehti?

“Ära esita nii keerulisi kü-
simusi,” naerab Erki. “Arvuta 
ise, praegu olen 33. Haapsalus 
hakkasin maalimisega varase-
mast rohkem tegelema. Enne 
seda tegin savikujukesi. Ja 
siidimaaliga tegelesin.”

Erki on asendamatu 
kaaslane

“Erki on kõikjal asenda-
matu inimene,” seletab Krista 
Urvet. “Kodus on ta talu pida-
vatele vanematele autojuhiks, 
kes alati käepärast võtta on. 
Mõnikord töötab traktoriga. 
Erki ei jää mitte kunagi ku-
hugi tulemata ja tema hea tuju 

ja optimism hoiavad kõikidel 
tuju üleval.”

“Meie saime Erkiga tut-
tavaks ühislaagris. Tegime 
mitmel aastal Viljandi, Rapla, 
Türi ja Põltsamaa maalijate 
ühislaagrit, räägib Hakkaja ja 
meenutab, et tutvuti esimeses 
ühislaagris Kassaris ning et 
kümme aastat tagasi oli Erki 
juba staažikas maalija. 

Andekamad jäävad 
alatiseks meelde

Väljapanek koosneb küll 
vaid kolme autori töödest, 
mida on ühtekokku 16, kuid 
tööd iseenesest on väga kõne-
kad. On nii maale kui ka vaba-
graafikat, on värve ja valgust, 
segatehnikat, kollaaži.

Põltsamaa Ühisgümnaa-
siumi kunsti- ja kunstiajaloo 
õpetaja Siiri Kõrv, kes näituse 
avamisele on tulnud, on kuna-
gi varasemast ajast Haapsalus 
gümnaasiumis töötanud ning 
Kätlin Sandvik-Soon ja Karin 
Mägi olid sellel ajal tema õpi-
lased. Kuna õpetajal olid ka 
kunstikoolis tunnid, kohtus 
ta seal ka Erkiga.

“Kätlin on andeka mõttega 
ja väga hea käega. Nii tore 
on avastada, et ta ongi nüüd 
kunsti õppima läinud,” aval-
dab Siiri Kõrv ja lisab, et kõige 
andekamad õpilased jäävad 
alati paremini meelde. “Siinne 
näitus on minu meelest mee-
leolukas ja rõõmus. Inimene 
maalib just seda, mida ta 
tahab, ja loob sellega endale 
positiivse meelolu.” 

Aprillis pannakse Põltsa-
maa kunstnike koopianäitus 
üles Raplasse Rütmani gale-
riisse.

ÜLLE LÄTTE

Vennad Andrused...

... ja Orionid.

Kunstnik Erki Põld maalib siis, 
kui tuju ja tahtmist on.

Maali ”Sügissadu” autor Karin Mägi pakub oma teost  müügiks. 
See sügisestes värvides maal on vägagi sobilik kellegi kodu või 
bürooruumi rõõmu ja värvikust looma.
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Tüdrukud kohvikus. 
Esimene: 
“Isver, milline imeliku 
maitsega tee?!” 
Teine: 
“Lollakas, see on kohvi!” 
Kelner: 
“Veel kakaod, tüdrukud?”

Kõrvits jutustab pärast 
aiapidu: 
“Uba oli selles, et Redis 
jõi ennast peedist täiesti 
kapsaks - kakerdas ringi, 
ise paljas nagu porgand 
ja nüüd on tal kurk 
haige.”

Naised omavahel saunas. 
Üks hakkab seletama: 
“Ma ütlesin oma mehele, 
et ma ei pese enam kodus 
pesu. Meest ei näinud 5 
päeva ja siis oli pesuma-
sin majas.” Teine teab 
lisada: “Ma ütlesin oma 
mehele, et ma ei pese 
enam kodus ei pesu ega 
nõusid. Meest ei näinud 
nädal aega ja siis oli nii 
pesumasin kui ka nõude-
pesumasin majas.” Kol-
mas naine seepeale: “See 
pole midagi. Ma ütlesin 
oma mehele, et ma ei pese 
enam kodus ei pesu, nõu-
sid ega tee ka süüa. Meest 
ei näinud kolm nädalat. 
Nüüd hakkab paistetus 
vähehaaval alanema.”

Sattusid ühel vastuvõ-
tul juttu vestma arst ja 
jurist. Nende vestlust 
katkestasid pidevalt 
inimesed, kes kirjeldasid 
oma hädasid ja soovisid 
nõu. Lõpuks küsis arst 
juristilt: 
“Mida teete selleks, et 
inimesed ei küsiks teilt 
õigusalast nõu väljaspool 
tööaega?” 
“Ma vastan neile alati,” 
vastas jurist, “ja hiljem 
saadan arve.” 
Arst otsustas järele 
proovida. Aga järgmisel 
päeval, kui ta hommikul 
postkasti avas, nägi ta 
esimesena juristi saade-
tud arvet…

Sõidab mees pilvelõhkuja 
liftis, igavleb... Küsib 
liftipoisilt: 
„Sul on vist raske töö 
siin?” 
„Jah, härra.” 
„Aga mis kõige raskem 
on, kas tõusmine?” 
„Ei, härra.” 
„Siis vist laskumine?” 
„Ei, härra.” 
„Aga mis siis?” 
„Küsimused, härra. Palju 
lolle küsimusi...”

Sõbrad omavahel: 
„Tead, mu firma raama-
tupidaja maksab ausalt 
kõik maksud ära!” 
„See on tore ju!” 
„Tore? Saagu siis maksu-
ametilt ka palka!” 

Mees naisele: 
„Tead, uksel seisab 
keegi meesterahvas, kes 
tuli ühe me tütre kätt 
paluma... Ta on muide 
veinikaupmees.” 
„Jah, siis on ju tore!” 
„Kas tõesti?” 
„Muidugi: siis valib ta 
kõige vanema aastakäi-
gu!” 

HOROSKOOP
NALJANURK

Selle ristsõna vastuseid ootame 29. jaanuariks.
Eelmise ristsõna õige vas tus oli: 
”JUHAN KUNDER”
Eelmisele ristsõnale saa bus  52 õiget  vastust. 
Auhinna (60 krooni) võitis TERJE LEESTI Põlt-
samaalt.

Vali Uudised nr. 6

VASTUS____________________________________

____________________________________________

NIMI JA  AADRESS: __________________________

____________________________________________

Auhinna saab kätte ajalehe Vali Uudised toimetusest 
aadressil Pajusi mnt. 22, Põltsamaa. Võitjal pa lu me 
kaa sa võt ta isi kut tõen dav do ku ment ja  isi kukood.

Ristsõna koostas Heino Laagus

�3. jaanuar Rene, Reeno, Räni

 24. jaanuar  Naima, Naimi

 25. jaanuar  Paul, Paavel, Paavo, Paap

 26. jaanuar  Ulve, Ulvi

 27. jaanuar  Vilja, Vilje

 28. jaanuar  Kaarel, Karel, Karl, Karli, Kaarli, Kaaro,  

   Karro, Kalle

 29. jaanuar  Valter, Valmo
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Täitmata

“Alates uuest aastast kutsutakse Eestis ellu vaesuspiirivalve, et 
vaesed ei pääseks enam üle vaesuspiiri rikaste elu häirima.” 

(Rohke Debelaki libauudised. ETV.)

“Muidu lähed koju ja loomad ei tunne enam ära.” 
(Saate “Maamees otsib naist” osaleja Koit manitseb šampanja 

tarbimisega piiri pidama. Kanal 2.)

“Ega me siia nõusid pesema ei jää.” 
(Andrus Ansip vastab Kanal 2 reporter Elo Mõttuse pärimisele, 

kui kauaks nad abikaasa Anuga tänavu aastalõpuballile jäävad.)

“Naine sai kõrbema läinud toidust vingumürgituse” 
- siit moraal: kui tahad, et midagi tehtud saaks, siis tee ise või 

vii naine välja sööma. 
Postimehe uudise pealkiri

 NALJAKAID APSE MEEDIAST

JÄÄR
Aasta algusega suureneb sinus soov 
teistele muljet avaldada. Kipud ennast 
näitama kellegi teisena kui tegelikult 
oled. Võta teadmiseks, et sellise näitle-
misega sa palju ei saavuta! Ole parem 
see, kes oled.

SÕNN
Tõmbad nüüd ligi inimesi, kes on lõbu-
sas ning ülemeelikus meeleolus. Samas 
kipud ise selle lõbususega niivõrd kaasa 
minema, et unustad midagi tähtsat. 
Ole tähelepanelikum, sest pidude aeg 
hakkab mööda saama. Ebatäpsused 
tööülesannetes võivad sulle probleeme 
tuua.

KAKSIKUD
Nüüd aktiviseerub sinu mõistus ning 
mälu. Intellektuaalsed vestlused saavad 
sisse uue hoo. Hea aeg kutsuda külalisi 
ja pidada teeõhtut. Intellektuaalses vest-
luses oled nüüd lausa ületamatu.

VÄHK
Suudad elu võtta üsna lihtsalt ja pinge-
vabalt. See annab sulle eelise tegeleda 
aktiivselt erinevate inimestega ning 
panna neid koostööd tegema. Mõistad 
teisi poolelt sõnalt ja oled seepärast 
võrratu kaaslane ja nõuandja. 

LÕVI
Kui oled kiindunud heade suhete 
hoidmisesse, siis peaksid püüdma 
loobuma liigsest isekusest ning vältima 
teravmeelseid märkusi. See kehtib ka 
sinu pereliikmete suhtes. Hoia oma 
teravat keelt  veidi kontrolli all, see võib 
sulle probleeme põhjustada.

NEITSI
Tunned soovi oma elus uuendusi teha. 
Hea aeg garderoobi ja soengu muut-
miseks. Samas ära oma vanu sõpru 
unarusse jäta, säilitage häid suhteid. 
Uus välimus ei tee sinust veel sisemiselt 
uut inimest. Ka vanad sõbrad on väärtus 
omaette.

KAALUD
Nüüd hakkavad sinu elusündmused 
taas ladusamalt kulgema. Suudad teha 
kiireid ümberkorraldusi ka seal, kus 
muidu oleksid lausa nõutu olnud. Sinu 
arusaamine ja mõistus on nüüd justkui 
eriliselt lahti läinud. Kasuta asjade üle 
otsustamiseks rohkem intuitsiooni.

SKORPION
Sulle pakub nüüd erilist rahuldust 
see, kui saad teha midagi kasulikku. 
Suudad märgata ka teisi inimesi enda 
ümber ning oled valmis neid aitama. 
Oled uuel aastal üldse suhtlemisaltim 
ja sõbralikum. Inimesed märkavad sinu 
näol sageli  isegi naeratust.

AMBUR
Võid nüüd sattuda seltskonda, kus rää-
gitakse sinu jaoks veidi ebahuvitavatel 
ja arusaamatutel teemadel. Samas 
oodatakse sinu osalust. Oma tarkust 
kasutades ära siis oma tüdimust välja 
näita. Ega see  igavesti kestma jää.

KALJUKITS
Suudad näha asju selgema pilguga kui 
muidu.  Avastad, et oled juba pikka aega 
kellegi suhtes ülekohtuselt käitunud. 
Nüüd on sul suurepärane võimalus 
temalt andestust paluda. Tee siis seda 
kohe, ära seda homseks jäta.

VEEVALAJA
Oled nüüd lõbus ja elurõõmus.  Sul pole 
vaja suhtlust ja seltskonda otsidagi, 
sest teised ise tulevad sinu juurde. Hea 
nädal pidutsemiseks. Vaata ainult, et sa 
tervisele liiga ei tee.

KALAD
Hakkad nüüd kõiges nägema märke ja 
sümboolseid tähendusi. Kipud situat-
siooni üle müstifitseerima. Püüa siiski 
jääda reaalsuse piiridesse. Kõik ei ole 
seotud müstikaga. Elu on ikka enamasti 
reaalne ja asjadel on selgelt seletatavad 
põhjused.


